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Zusammenfassung

			

Die Schrothkur ist ein Naturheilverfahren und dem Bereich der Komplementärmedizin zuzurechnen. Sie kombiniert eine kalorienreduzierte, ballaststoffreiche Ernährung und Schrothpackungen. Ob sie als Therapeutikum für Menschen mit Typ-2-Diabetes geeignet ist, wurde in einer Pilotstudie untersucht: Über einen Zeitraum von 14 Tagen nahmen Patienten mit Typ-2-Diabetes mellitus unter wissenschaftlichen Gesichtspunkten an einer Schrothkur teil, die Ergebnisse wurden prospektiv evaluiert.


Die Schrothkur hat sich als interessanter komplementärer Ansatz in der Betreuung von Patienten mit Typ-2-Diabetes mellitus erwiesen, nicht jedoch als Therapeutikum.
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Abstract

			

The Schroth cure is a naturopathic treatment and is attributable to the field of complementary medicine. It combines a low-calorie, high-fiber diet and Schroth packs. In a pilot study it has been examined, whether it is suitable as a therapeutic agent for people suffering from type 2 diabetes: Over a period of 14 days, patients suffering from type 2 diabetes mellitus participated in a Schroth cure from a scientific point of view, the results were evaluated prospectively. During the cure, a weight reduction as well as an improvement of metabolism-associated parameters has been achieved, but this does not seem to be of long duration.


The Schroth cure has proven to be an interesting complementary approach when treating patients with type 2 diabetes mellitus, but not a therapeutic agent.
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